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دوازدهمین دوسالانه سرامیک ایران برگزار می شود و درنهایت اتفاقات رخ داده 

در این برنامـــه برگزار کنندگان را مجبور به عذرخواهی می کند. اجازه دهید 

پیش بررسی این عذرخواهی موقعیت مکانی مان را عوض کنیم و به شرق دور 

برویم. »عبارت موشیواکه آریماسن« تابه حال به گوش تان خورده؟ حتی اگر 

این جمله به گوش تان نخورده باشـــد باز هم آوازه عذرخواهی کردن ژاپنی ها 

را شـــنیده اید. »موشیواکه آریماسن« یعنی متأسفم آن هم از نوع رسمی اش، 

همان شـــکل از متأسفمِ مطلوب مدیران ژاپنی که برای 25 ثانیه دیر رسیدن 

مترو هم اســـتفاده می کنند. اگر بین رسانه های ژاپنی دنبال این لغت بگردید 

چند باری به چشـــم تان می خورد. البته به دلیل حجم اندک اشتباهات شان، 

هرماه یک یا دو عذرخواهی هم پیدا کنید باز هم غنیمت اســـت؛ اشتباهاتی 

که ابتدا جبران می شوند و بعد برای التیام افکار عمومی منتج به عذرخواهی 

می شود، آن هم با اطلاع رسانی و یک بیانیه رسمی. 

موقعیت مکانی را عوض نکنید! مدل دیگری از اطلاع رســـانی را می شـــود 

پیدا کرد که در مواقع زلزله، سیل یا هنگام بحران ها اتفاق می افتد، این مدل 

از اطلاع رســـانی را چشم بادامی ها هنگام وقوع سونامی استفاده می کنند و 

هرچند دقیقه یک بار برای مدیریت بحران یک اطلاعیه را منتشر می کنند. 

حالا اجازه بدهید موقعیت مکانی را به کلی عوض کنیم و ســـراغ کشـــور 

خودمان برویم و روایت را در خیابان بهارســـتان و ساختمان وزارت ارشاد 

پی بگیریم؛ ســـاختمانی که مدیریت یکی از معاونت های آن برعهده نادره 

رضایی اســـت. خانم معاون در دوماهی که مسئولیت ارشاد را برعهده گرفته 

یکـــی از مهم ترین بخش های برنامه ریزی اش را عذرخواهی پر کرده. اینکه 

خانم معاون خود را مقید به عذرخواهی می داند، جای تقدیر و تشکر بسیار 

دارد، اما وقتی تعداد عذرخواهی زیاد می شود، از مدل مدیریت ژاپنی به مدل 

مدیریت بحران می رسیم؛ مدیریتی که به جای آنکه برای معدود اشتباهاتش 

عذرخواهی کند، هر هفته باید یک بیانیه برای عذرخواهی تدوین و منتشر کند. 

دوماهی از حضور تیم جدید معاونت هنری ارشـــاد می گذرد؛ معاونتی که 

مسئولیت مدیریت حوزه های موسیقی، هنر های نمایشی )تئاتر(، هنر های 

تجسمی، مد و لباس و... را برعهده دارد و به دلیل گستردگی مسئولیت هایش 

هرماه چندین رویداد را باید برگزار کند. همین مســـئله برگزاری چند رویداد 

و برقراری تعامل میان طیف های مختلف هنرمندان، آن هم در شرایط فعلی 

که هر کنش کوچکی ظرفیت تبدیل شدن به فعالیتی سیاسی دارد. به هرحال 

صندلی داغ معاونت ارشـــاد مسئولیتی بود که نادره رضایی آن را پذیرفت و 

خود را وارد تونل وحشت اتفاقات کرد.

 

   خانممعاونکارراباحاشیهآغازمیکند

در همان آغاز وقتی نام نادره رضایی حوالی صندلی معاونت هنری ارشـــاد 

شنیده شد، صدای انتقاداتی از سوی برخی رسانه های مخالف دولت، شکل 

گرفت؛ انتقاداتی که به دلیل تفاوت نگاه های سیاســـی رضایی و مخالفانش 

در رسانه های دیگر طبیعی به نظر می رسید. وقتی 12 آبان ماه، تودیع و معارفه 

رضایی صورت گرفت، حالا سکان معاونت به دست رضایی بود تا معاونت 

هنری را از میان حواشـــی عبور دهد. او در اقدامی قابل پیش بینی، مدیریت 

بخش های زیرنظرش را تغییر داد؛ اتفاقی که پس از تغییر دولت ها مرســـوم 

اســـت و در همه جای جهان، با آمدن دولت جدید بخش مهمی از مدیران 

میانی تغییر می کنند. اما آنچه تب حواشی را اولین بار پس از قبول مسئولیت، 

اطـــراف نادره رضایی داغ کرد، مـــدل تودیع و معارفه او بود. نیلی، مدیرکل 

ســـابق هنر های نمایشی در گفت وگویی با مهر گفت در ابتدا گمان می کرده 

قرار اســـت برای یک جلسه کاری به دیدن رضایی برود، اما در همان جلسه 

تودیع و سرپرست جدید معارفه شده است. او می گوید: »در همان روز قرار 

بود مراسم اختتامیه جایزه پژوهش سال تئاتر ایران برگزار شود. ساعت 45 : 

 11خانم نادره رضایی خواست تا به ساختمان معاونت بروم. همان جا به من 

گفت که نمی توانیم با هم کار کنیم و همان جا بحث تودیع و معارفه انجام شد.« 

   وقتیخانممعاوندرحاشیهمیرود

چند روز پس از ماجرای تودیع نیلی، اتفاق کنســـرت کاروانســـرا رخ داد و 

دوباره سر ها به طرف معاونت هنری و شخص نادره رضایی چرخید. خبری 

منتشر شد مبنی بر اینکه پست کنسرت مجازی پرستو احمدی در کاروانسرا 

را نادره رضایی پســـندیده و به اصطلاح آن ور آبی ها آن را لایک کرده. همین 

خبر هجمه هایی را که پیش از گرفتن مســـئولیت اطراف خانم معاون جمع 

شـــده بود به ســـمتش برگرداند و حالا رضایی بود که روی هر اقدامی از او 

حساســـیت ها بالا می گرفت. برخلاف ماجرای تودیع و معارفه، رضایی در 

ماجرای کاروانســـرا چندان هم دخیل نبود، زیرا او چندسال قبل پستی را از 

پرستو احمدی پسندیده بود و ماجرا ربطی به قضیه کاروانسرا نداشت. در این 

بین یکی از کانال های خبری، ماجرای لایک چندسال قبل را به موضوع روز 

ربط داد و تلاطم کشتی معاونت رضایی را بیشتر کرد. در این بین بیانیه ای از 

سوی معاونت هنری منتشر شد و در آن گفته شد: »بدیهی است معاون هنری 

بـــه منظور اطلاع از موضوعات روز و مطرح حوزه فعالیت خود، به صفحه 

مذکور در فضای مجازی مراجعه و این ویدئوی پربازدید شده اخیر را مانند 

بسیاری دیگر از کاربران مشاهده کرده است؛ اما صفحه ایشان را دنبال نکرده 

و محتوای منتشـــره تأیید )لایک( نشده است و آنچه در این ارتباط در حال 

انتشار در فضای مجازی است، خلاف واقعیت بوده و تکذیب می شود.«

با گذشت چند هفته ای از ماجرای کنسرت کاروانسرا، رضایی بدون مصاحبه 

و دامن زدن به حواشی کارش را پی می گیرد و سعی می کند چند جشنواره را 

برگزار کند و در چند تئاتر و کنسرت دیدار با هنرمندان و برقراری گفتمان وفاق 

را پی بگیرد. بااین حال برخی حواشی پیرامون اطرافیان نزدیک خانم معاون 

نمی گذارد او کارش را دنبال کند. حواشی ای که در صفحات مجازی برخی 

منصوبان او ایجاد می شود و بازتابش در روزنامه های کشور صندلی او را به 

حالت لرزان تری درمی آورد.«

 
   حواشی،دوبارهودوباره

با تمام این تفاصیل معاون هنری ارشـــاد چند جشن را مانند تئاتر بین المللی 

کودک ونوجوان با صحت و سلامت برگزار می کند اما باز هم حواشی، بیانیه 

و اجبار برای توضیح گریبا نگیر نادره رضایی می شود. این بار ماجرا مربوط به 

قضیه دوازدهمین دوسالانه سرامیک می شود. ضمن احترام به حوزه سرامیک، 

 در 12 سال برگزاری این مراسم، هیچ گاه اتفاقات و ماجرا های آن در 
ً
حقیقتا

متن اصلی اخبار قرار نمی گیرد اما این بار حواشـــی برگزاری این مراسم باز 

هم گریبانگیر معاونت هنری می شود و نحوه پوشش افتتاح کنندگان مراسم، 

باز هم رضایی و معاونت را در حاشیه می برد و دوباره معاونت هنری ارشاد 

مجبور به بیانیه و پاسخگویی می شود: »عصر روز دوشنبه در برگزاری مراسم 

افتتاح بخش کیوریتوریال دوسالانه سرامیک به واسطه عدم هماهنگی، رعایت 

شئونات اسلامی صورت نگرفت.« 

ســـتاد برگزاری دوسالانه از این اتفاق ناخواسته، عذرخواهی می کند و بنابر 

پاسداشت قانون و رعایت شئون جامعه خود را متعهد به این مسئله می داند 

و از هنرمندان گرامی درخواســـت می کند نسبت به رعایت شئون توجه لازم 

را داشـــته باشند. این درحالی است که برگزاری یک مراسم براساس قواعد و 

قوانین کشـــور نیاز به هماهنگی ندارد، بلکه لازمه اصلی آن نظارت است؛ 

نظارتی که از سوی برگزار کننده آن یکی معاونت هنری ارشاد اجرا شود. 

سوای از ماجرای سرامیک موضوع اعتراض هنرمندان به ستاد بزرگداشت 

سهراب و فروغ فرخزاد هم در همین چند وقت اخیر معاونت هنری را مجبور 

به بیانیه می کند. ماجرا از این قرار اســـت که برخی هنرمندان آثارشان را به 

موزه در دست تأسیس ســـهراب و فروغ فرخزاد اهدا می کنند، اما ناگهان 

اخبار، اظهاراتی را با این مضمون از طرف مســـئول رویداد بزرگداشـــت 

ســـهراب منتشر می شود که حاکی از رد کردن کل ماجرای راه اندازی موزه 

است؛ او با رد کردن مســـئله راه اندازی موزه »سهراب سپهری« و »فروغ 

فرخزاد« که شـــرط دریافت اثر از جانب او به هنرمندان بوده است، بیان 

کرد مالکیت دوهزار اثر تجسمی موجود در گنجینه، با مؤسسه فرهیختگان 

عصر هنر به مدیریت او اســـت و همه هنرمندان نیز این آثار را به مؤسسه 

و شخص وی اهدا کرده اند! 

پس از ماجرای موزه دوباره معاونت هنری مجبور به پاســـخگویی می شود و 

طـــی بیانیه ای می گوید: »مواردی مبنی بر اختلاف در موضوع مالکیت آثار 

کید  هنری مزبور، معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و ارشـــاد اسلامی با تأ

بر لزوم رعایت حقوق مالکیت مادی و معنوی، در راستای وظایف حمایتی 

و نظارتی خود در عرصه هنر های تجســـمی، میزبان و شنوای توضیحات و 

نکات هنرمندان عزیز اســـت و با دریافت مدارک، موضوع و مســـتندات را 

بررسی می کند و اقدام قانونی لازم را انجام می دهد.« این درحالی است که 

پیش از برگزاری چنین رویدادی می شـــد جزئیات و چنین اختلافاتی طرح 

و مطرح شـــود که دوباره کار به رســـانه ها و جوابیه صادر کردن ها از سمت 

معاونت ارشاد نکشد. 

اینکه خانم معاون خود را ملزم به پاسخگویی می داند بسیار خوب و درست 

اســـت اما »موشیواکه آریماســـن«گویی هم در جایی جواب می دهد که 

اشـــتباهات کم اتفاقات بیفتد. اگر بازار متأســـفم گفتن ها داغ شود، تورم 

عذرخواهی خود بلایی است که روی تمام اقدامات کشور سایه می اندازد. 

سـیمرغ مردمی جشـنواره فیلم فجر یکی از اصلی ترین 

و معتبرترین سـیمرغ های این رویداد اسـت؛ رویدادی 

کـه بـا واژه »جشـن« گـره خـورده و بهانـه آن پیـروزی 

انقـلاب اسـلامی بـوده اسـت. یکـی از تفاوت هـای 

اصلی جشـنواره فیلم فجر با سـایر فسـتیوال های جهانی در همین اسـت. 

 بـا حضـور فیلمسـازان، منتقدان و رسـانه ها به 
ً
فسـتیوال ها در جهـان اکثـرا

صـورت تخصصـی برگـزار می شـود، حـال آنکـه بهانـه برگزاری جشـنواره 

فیلـم فجـر از نخسـتین دوره هـا حضـور مـردم از تمامـی قشـر ها در 

سـینما های مردمـی و در ایـام فجر بوده اسـت. مردمی کـه مخاطب اصلی 

ایـن جشـنواره هسـتند و در طـول ایـن سـال ها بـا حضـور در صف هـای 

بـه  را  فیلـم فجـر  طولانـی سـینما های مردمـی خاطـرات جشـنواره 

یادماندنی تر کردند. 

در شـانزدهمین دوره ایـن جشـنواره بـود کـه سـیمرغ مردمـی جایـی میـان 

جوایـز ایـن رویـداد پیـدا کـرد و اهدای ایـن جایزه تـا دوره سـی ونهم ادامه 

داشـت. در طـول ایـن سـال ها جایـزه سـیمرغ مردمـی همواره عامـل و مهر 

تأییـدی بـرای اکـران پررونق تـر میـان مـردم و اهالی سـینما بـود. فیلمی که 

سـیمرغ مردمـی دریافـت می کـرد دوپینگـی بـرای اکـران عمومـی در طول 

سـال داشـت و شـانس اکـران در ایـام پرمخاطب سـینما نظیر ایـام نوروز را 

به دسـت مـی آورد. در کنـار آن فیلم منتخب آرای مردمـی، همان فیلمی بود 

کـه مـردم آن را بـه هـم پیشـنهاد می کردنـد و از اقبال و تماشـاگران بیشـتری 

در طـول سـال برخوردار می شـد. 

مکانیسـم رأی گیری آرای مردمی تا دوره سی وششـم به صورت دسـتی بود 

ولـی بـرای سـرعت بیشـتر و کمتـر کـردن احتمـال تقلـب در آرا ایـن کار به 

صـورت کامپیوتـری و از طریق سـایت و اپلیکیشـن های جشـنواره صورت 

گرفت. هرچند این روش نیز انتقاد برخی از اهالی سـینما را در پی داشـت؛ 

چراکه معتقد بودند این روش بیشـتر برای نسـل جوان مناسـب اسـت. 

از دوره چهلـم ایـن جشـنواره همزمـان بـا دبیری مسـعود نقـاش زاده، جایزه 

سـیمرغ مردمی حذف شـد و دلیل آن مشـکلات فنی و اختلال در سیسـتم 

پیامکـی و اینترنـت در برخـی از نقـاط اعـلام شـد؛ ایـن موضـوع تـا دوره 

چهـل ودوم ادامـه داشـت. امـا امسـال با فرا رسـیدن چهل وسـومین دوره از 

جشـنواره فیلـم فجـر بـه دبیـری منوچهـر شاهسـواری، برگزارکننـدگان این 

جشـنواره وعـده بازگشـت سـیمرغ مردمـی را داده اند. 

   امکانانتخاب
فیلمموردعلاقهمخاطبانفراهمشود

یکـی از نـکات مـورد بحث در حوزه سـیمرغ مردمی، سـاز و کار مکانیسـم 

رأی گیری اسـت. شاهسـواری در جلسـه هماهنگی میان مسئولان برگزاری 

آرای مردمـی جشـنواره، ضمـن ابـراز امیدواری از بازگشـت این سـیمرغ به 

جشـنواره فیلـم فجـر گفـت: »بـا توجه بـه اعتبـار و اهمیت سـیمرغ مردمی 

بـرای فیلمسـازان و مخاطبـان سـینما، در تلاشـیم بـا بررسـی مشـکلات و 

مسـائل بحث برانگیـز ادوار گذشـته و همچنیـن اسـتفاده از فرایند هـای 

جدید و درنتیجه رسـیدن به سـازوکاری ایمن، در جشـنواره پیش رو امکان 

انتخـاب فیلـم مـورد علاقـه و اخـذ رأی مخاطبـان فراهم شـود تا بـار دیگر 

شـاهد اهدای سـیمرغ مردمی به فیلمسـازان باشـیم.« 

   سیمرغمردمی

دارایارزشمادیومعنویاست
علی آشـتیانی پور، مسـئول برگزاری آرای مردمی و نماینده خانه سینما درباره 

بازگشـت سـیمرغ مردمـی بـه جوایـز این دوره از جشـنواره فیلـم فجر معتقد 

اسـت: »سـیمرغ مردمـی بـرای فیلمسـازان و عموم مـردم از اهمیت خاصی 

برخـوردار اسـت؛ چراکـه هم ارزش مـادی دارد و هم معنوی. ارزش معنوی 

آن از ایـن نظـر اسـت کـه مـورد قبـول مـردم اسـت و ارزش مـادی آن بـه این 

دلیل اسـت که می تواند اکران موفقی در طول سـال داشـته باشـد و شـرایط 

خوبـی بـرای اهالی سـینما و موفقیت اقتصادی را رقـم بزند.« وی ادامه داد: 

»امسـال دبیر جشـنواره نسـبت به آرای مردمی نظر بسـیار مسـاعدی داشـت 

و دوسـت داشـت ایـن اتفـاق بـه بهتریـن شـکل بیفتـد. بـا توجه بـه تجربه و 

سـابقه سـیمرغ مردمی که در ادوار گذشـته 5 سـال مسـئولیت آن را بر عهده 

داشـتم، امسـال تـلاش کردیـم کـه از یـک مسـیر عادلانـه و منصفانـه و بـا 

مراقبـت بسـیار ویـژه و شـبانه روزی بتوانیـم آرای مخاطبان و ارزش سـیمرغ 

را حفـظ کنیـم.« آشـتیانی پور همچنیـن درباره نحوه رأی گیـری از مخاطبان 

گفـت: »در حـال آماده سـازی آنونـس و تیزر هایـی هسـتیم که نحوه ارسـال 

رأی را بـه مخاطبـان آمـوزش می دهد. امیدوارم بتوانیم هدیه خوب اسـتقبال 

مـردم از آثـار سـینمایی را از ایـن طریـق به درسـتی به فیلمسـازان بدهیم.« 

   جشنوارهفیلمفجربدونسیمرغمردمی

جشنوارهایسلیقهایاست
همچنین امیرحسین علم الهدی، کارشناس سینما معتقد است: »حذف 

سیمرغ مردمی در سال های اخیر نشان از بی سلیقگی تام داشت. زمانی که 

 
ً
این سیمرغ حذف شد مشخص شد که جشنواره دیگر مردمی نبوده و عمدتا

سلیقه ای است. امیدوارم امسال با برگشت سیمرغ مردمی بتوان استقبال 

مردم به آثار سینمایی در این ایام را بیشتر کرد و این موضوع باعث افزایش 

ضریب مشارکت مردم شود.« به هر حال سیمرغ مردمی جشنواره فیلم فجر 

از شانزدهمین دوره این جشنواره به سبد جوایز اضافه شد و تا سی ونهمین 

دوره، 2۹ فیلم موفق به کسب این سیمرغ شدند. به نظر می رسد مادامی 

که فرایند بلیت فروشی برای جشنواره فیلم فجر انجام می شود، نظر مردم 

نیز به عنوان مخاطبان اصلی و نهایی آثار سینمایی در این جشنواره مهم 

است، به همین دلیل باید سازوکار مناسب و شفاف برای اخذ آرای مردمی 

صورت بگیرد که متأسفانه در سه دوره اخیر به بهانه احتمال تقلب در آرای 

مردمی، صورت مسئله پاک و سیمرغ این بخش حذف شد. حال باید دید 

پس از ۳ سال حذف این سیمرغ، در چهل وسومین دوره و با تجربه 42 ساله 

جشنواره، چه روندی برای اخذ رأی در نظر گرفته می شود و آیا خلأ های 

روش های پیشین برطرف می شود یا خیر. امیدواریم جشنواره فیلم فجر 

در این دوره بتواند در شرایطی سالم و منصفانه از آرای تماشاگران صیانت 

کند و شرایطی مهیا شود که جایگاه سیمرغ مردمی برای همیشه در این 

جشنواره ثابت باقی بماند. 

حواشی پیرامون معاون هنری ارشاد اوج گرفت

دمای صندلی داغ معاونت را خودتان زیاد نکنید! 

غ مردمی به جشنواره فیلم فجر  به بهانه بازگشت سیمر

غ مردمی؛ فراتر از تکنیک و فن سینما سیمر

پیام مهم رهبر انقلاب به مدیران رسانه ملی 
درخصوص هندسه رسانه ای جدید

تلاش تان را مضاعف کنید
ششمین نشست سراسری افق تحول رسانه ملی با عنوان »سیما در مسیر 

تحول« روز گذشته برگزار شد و در این مراسم پیام رهبر انقلاب خوانده شد. 

متن این پیام بدین شرح بود: 

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به نشست افق تحول رسانه ملی بر 

کید کردند.  نقش بی بدیل رسانه ها در پیکارهای کنونی جهان تأ

ایشان توانایی رساندن پیام و روایت واقعیت را عاملی مهم تر از ابزارهای 

نظامی در تعیین پیروز میدان دانســـته و خواستار دقت، تلاش، و ابتکار 

بیشتر در عرصه رسانه شدند.

متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به شرح زیر است.

بسمه تعالی

جناب آقای جبلی

شـــما و این حضرات نقش بی بدیل رسانه و تبلیغ را در پیکارهای کنونی 

جهان -که بیش از همیشه است- می دانید.

امروز پیروزی یک طرف را توانایی او در گرفتن و رســـاندنِ پیام و روایت 

او از واقعیت، رقم می زند؛ بســـیار پیش و بیش از آنکه ابزارهای نظامی 

وارد میدان شوند و در آن اثر بگذارند. ما در این عرصه   مهم باید دقت و 

تلاش و ابتکار خود را مضاعف کنیم. این پیام من به این همایش است.«

در ادامه پیمان جبلی رئیس سازمان صداوسیما با اشاره به اقدامات این 

ســـازمان گفت: »بنای ما برگزاری ســـالانه دو همایش افق تحول برای 

ارزیابی مداوم مســـیر، آسیب شناسی و پیش بینی چشم انداز آینده بوده 

است. سیر تحولات و رویداد ها به ویژه از ابتدای امسال به قدری سریع، 

پراهمیت و سلســـله وار بود که فرصت برگزاری همایش افق را در شش 

ماه اول امســـال از ما گرفت. مصداق تحول در رسانه ملی را می توان در 

انتخابات مجلس 14۰2 مشـــاهده کرد که نمونه ای از کار جسورانه، با 

جرئت و دانش، کار جهادی، نگاه خط ســـبزی، مؤثر و فراگیر بود که 

افتخار بزرگی برای صداوســـیما بود و جایزه فنی اجلاس ABU به آن 

تعلق گرفت.«

رئیس رسانه ملی با بیان اینکه از هفته دوم امسال اتفاقات بسیاری در ایران، 

منطقه و جهان رخ داد، گفت: »ابتدای امســـال پیش بینی کرده بودیم که 

همکاران با توجه به اتفاقات منطقه خود را برای سالی پرچالش آماده کنند. 

اما آنچه پیش بینی نمی کردیم حادثه تلخ شهادت رئیس جمهور بود که با 

تلاش همکاران در همه شبکه ها اقدام جامعی برای پوشش و اطلاع رسانی 

انجام شـــد. پس از آن، رسانه ملی از عرصه انتخابات ریاست جمهوری 

هم ســـربلند بیرون آمد. کمتر از یک ماه زمان برای برگزاری انتخابات 

ریاست جمهوری در اختیار داشتیم، با این حال اتفاق بزرگی رقم خورد 

و همه اقشـــار سرعت  عمل و هوشمندی رسانه ملی را در چنین رویداد 

بی ســـابقه ای تحسین کردند و نشان داد رسانه ملی زیرساخت های لازم 

را برای انجام کار های بزرگ در اختیار دارد.« 

وی به شهادت فرماندهان مقاومت، جنگ لبنان و بحران سوریه هم اشاره 

کرد و ضمن مروری اجمالی بر اقدامات رسانه ملی در این عرصه، مسیر 

طی شـــده تحول را در سه ســـال اخیر مورد توجه قرار داد و گفت: »طی 

دوره های گذشته همایش افق تحول، تبیین گفتمان تحول را انجام دادیم 

و اکنون بعد از گذشـــت سه ونیم سال باید بررسی کنیم که چه کرده ایم و 

مصادیق تحول را بررسی کنیم.« 

جبلی با اشاره به پیام رهبر انقلاب در این نشست، با اشاره به چهار نقش 

آسایشگاهی، قرارگاهی، آوردگاهی و دانشگاهی رسانه ملی، گفت: »در 

این بین، نقش آوردگاهی ما بر اساس پیام رهبری، برجسته تر است و باید 

اهتمام بیشتری برای آن داشته باشیم. برای ورود به پیکار های کنونی جهان 

و وظیفه تاریخی و تمدنی که رهبری بر دوش ما گذاشـــتند باید طراحی 

دقیقی داشته  باشیم.« 

رئیس ســـازمان صداوســـیما ادامه داد: »وظیفه ما بازسازی و تحکیم 

سنگر های ذهنی مخاطبان و افکار عمومی در جامعه است. اگر دشمن 

در عرصه نرم افزاری پیشروی کند، تعرض نظامی اش دیگر سخت نخواهد 

بود. باید دارای سازوکار و شاخص برای اعمال دقت، هوشیاری، تمرکز و 

وحدت ذهنی باشیم و از حاشیه پردازی ها و سم پاشی های بیرونی دوری 

کنیم. بار ها تلاش شد روحیه همکاران ما را تخریب کنند که موفق نشدند. 

امروز به فردوســـی های بسیاری نیاز داریم که قهرمانان و مفاخر ملی را 

در قالب رســـتم ها، هنرمندانه به تصویر بکشند. هنر ما و شما این است 

که نقش قرارگاهی مان را در این لحظات حساس تمدن ایرانی و اسلامی 

به خوبی ایفا کنیم. تحول، دیگر برای ما یک گزینه نیست، یک ضرورت 

است. تحول شـــعار نیست، بلکه یک فراگرد، زایش و فرایند رو به جلو 

است. تحول یعنی هم فکری، هم افزایی و هم افقی.« 

محمدحسین سلطانی
خبرنگار


